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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Oldřichov v Hájích 
 
Datum jednání:  28. 8. 2023 
Místo jednání:  Sál restaurace BESEDA v Oldřichově v H. 
Začátek jednání:  18:00    Konec jednání: 20:41 
Počet přítomných členů ZO:  4 + 1                            Omluveni:   2 
R. Šarapatka – příchod:  18:28 
Neomluveni:   0                Hosté:    0  
 
Starostka obce provedla uvítání a zahájení jednání ZO. Zapisovatelem pověřila Jiřinu 
Vávrovou a jmenovala ověřovatele zápisu Jana Dudu a Janu Hodačovou. 
Dále starostka obce konstatovala, že na základě presenční listiny ZO je přítomna 
nadpoloviční většina členů ZO, a tudíž je zasedání usnášeníschopné. Připomínky k zápisu 
z posledního zasedání ZO nebyly žádné.  
 
 
ZO schválilo program jednání. 
Program jednání 
1) Zpráva KV  
2) Zpráva FV 
3) Ocenění VB 
4) KSS LK_převod pozemků pod chodníky  
5) Nájemní smlouva_p.p.č. 569/16 
6) Úprava obecní směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
7) LKA_smlouva o dílo_snížení energetické náročnosti budovy obecního úřadu 
8) Kollert Elektro, s.r.o._smlouva o zřízení VB_Pod Špičákem 
9) Směnná smlouva_p.č. 1023/1, 1020/3, st. 138, 2305 a 2315 
10) Smlouva o užívání obecního sálu 
11) Žádost o odkup části pozemku p.č. 1993 
12) Záměr pronajmout p.č. 803/1 
13) Smlouvy o zřízení služebnosti IS_vodovod_zahrádkářská kolonie 
14) Výkup části pozemku p.č. 252/3 
15) Žádost o zřízení služebnosti VB_1911/9, 1939/10 
16) Žádost o uzavření SoSB VB_p.p.č. 561/33 
17) Návrh změny ÚP č. 21_rozdělení žadatelů/úprava rozsahu návrhu změny a 

financování návrhu změny ÚP_areál bývalé Panelárny a areál Ekokempu 
18) Prezentace návrhu nového odpadového systému obce 
19) Různé 
20) Závěr                                                                                         
                                                                             
 

Hlasování o programu 
jednání Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Bod 1) Zpráva kontrolního výboru  
Předkládá Jana Hodačová 
  

Důvodová zpráva: 
KV se sešel 8. 8. 2023. Provedl kontrolu plnění usnesení ZO a o výsledcích sepsal zápis. 
S výsledky jednání seznámila přítomné předsedkyně KV J. Hodačová. Usnesení se daří plnit 
velmi dobře, nesplněných usnesení je jen 10.  
KV se zabýval také problémem znečišťování okolí Besedy. Zákazníci, kteří využívají sezení 
před pekařstvím pana Kukly, chodí vykonávat potřebu za Besedu. J. Šťastná řekla, že už byl 
s panem Kuklou uzavřen dodatek k nájemní smlouvě – jednu z toalet v Besedě bude využívat 
pekárna. Tím by měl být problém vyřešen.  
Dále KV upozornil na parkování na plochách před Besedou. J. Šťastná řekla, že jsme na jaře 
zkapacitnili parkovací místa za Besedou, ale od té doby stále řešíme, že je parkovacích míst 
málo. Nájemci si parkovací místa označovali různými kbelíky apod. Také jsme hovořili 
s nájemci a žádali je, aby na dlažbě před Besedou neparkovali. S odchodem nájemce 
restaurace by snad měl být tento problém také vyřešen.  
J. Šťastná se ptala na jeden z bodů v zápisu KV – Pasport obecních komunikací – ten máme, 
D. Senohrábek vysvětlí, jak je to myšleno.  
Další jednání KV bude v listopadu 2023, KV se chce zabývat mimo jiné i zvyšujícími se cenami 
za teplo. J. Šťastná řekla, že tímto tématem se také chceme zabývat, v současné době máme 
430 Kč/GJ, ceny se nejméně 10 let neměnily, přičemž vzrostly náklady na pohonné hmoty 
apod.  
 

USNESENÍ č. 91/8/2023  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu kontrolního výboru bez připomínek. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 2) Zpráva finančního výboru  
Předkládá Radim Šarapatka 
  

Důvodová zpráva: 
FV se nesešel.  
 
Bod 3) Ocenění VB 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Aby obec nemusela zpracovávat znalecké posudky na ocenění jednotlivých VB, řídila by se 
metodickým vyjádřením, které vypracoval Ing. Parma viz. příloha. 
 
Rozprava:  

J. Šťastná uvedla, že jeden znalecký posudek na VB (přípojky, překopy…) vychází cca na 
7000,-Kč, úplata za VB je potom výrazně nižší cca 2000,-Kč, takže se vůbec nevyplatí posudky 
dělat, proto požádala znalce, se kterým aktuálně obec spolupracuje, o vypracování metodiky 
oceňování VB, kterou by se obec mohla řídit. Tato metodika by se každý rok revidovala. 
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USNESENÍ č. 92/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje metodické vyjádření vypracované Ing. Petrem 
Parmou na ocenění VB zřizovaných do pozemku obce. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 4) KSS LK_převod pozemků pod chodníky 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
V rámci stavby Humanizace silnice III/2904 a chodníků byla s obcí uzavřena smlouva o 
smlouvě budoucí darovací č. OLP/5776/2018 na pozemky, které byly trvale dotčeny stavbou 
chodníků. Stavba byla zkolaudována a zaměřena. KSS LK žádá o schválení bezúplatného 
převodu pozemků, na kterých se nachází chodníky, do vlastnictví obce. 

Rozprava:   

J. Šťastná řekla, že seznam pozemků, kterých se to týká, zaslala také paní Wünschové, která 
obec v majetkoprávním vypořádání zastupuje, aby vše zkontrolovala.  Jeden pozemek je 
pana Hromádky, tento pozemek je z tohoto seznamu vyňat do doby, než si to LK vyjedná 
s panem Hromádkou.  

USNESENÍ č.  93/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje bezúplatný převod pozemků od Libereckého 
kraje do vlastnictví Obce Oldřichov v Hájích, které jsou pod chodníky viz. žádost KSS LK ze 
dne 11. 7. 2023 pod č.j.: 115/2023. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 5) Nájemní smlouva p.p.č. 569/16 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Filip Joneček požádal obec o pronájem pozemku p. č. 569/16 v k. ú. Oldřichov v Hájích. 
Současně manželé Bímovi požádali o odkup části tohoto pozemku, protože sousedí s jejich 
nemovitostí a dlouhodobě jej užívali. S manželi Bímovými byla uzavřena kupní smlouva a 
vložena do KN na oddělenou část toho pozemku. Nyní je možné uzavřít nájemní smlouvu na 
zbylou, nevyužitou část tohoto pozemku za účelem pěstování zeleniny a ovoce. 

Rozprava:   

Nebyl vznesen žádný dotaz ani připomínka.  
 

USNESENÍ č. 94/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření nájemní smlouvy na pozemek p. č. 
569/16 s Filipem Jonečkem, trvale bytem: XXX za cenu 0,25 Kč/m2/rok. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Bod 6) Úprava obecní směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
Důvodová zpráva: 
Obec má směrnici k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu z roku 2013. Tato směrnice 
neodpovídá současné legislativě – odkazuje se na zákon č. 137/2006 Sb. o veřejných 
zakázkách, který byl nahrazen v roce 2016 zákonem č. 134/2016 o zadávání veřejných 
zakázek. Odkazuje se na §12, kde jsou definovány veřejné zakázky malého rozsahu: 
„Veřejnou zakázkou malého rozsahu se rozumí veřejná zakázka, jejíž předpokládaná hodnota 
nedosáhne v případě veřejné zakázky na dodávky nebo veřejné zakázky na služby 2 000 000,- 
Kč bez daně z přidané hodnoty nebo v případě veřejné zakázky na stavební práce 6 000 000,- 
Kč bez daně z přidané hodnoty.“ Směrnice uvádí chybně částky 1 000 000,- Kč na dodávky a 
služby a 3 000 000,- Kč na stavební práce.  

Navrhujeme proto aktualizaci této směrnice, kde jsou uvedeny aktuální zákony a dále 
navrhujeme navýšení částek, o kterých rozhoduje starostka samostatně a starostka společně 
s místostarostkou bez výběrového řízení.  

Toto navýšení je navrženo jednak z důvodu, že ceny služeb i stavebních prací se od roku 2013 
velmi zvýšily a jednak se očekává schválení pozměňovacího návrhu zákona, který počítá s 
navýšením předpokládané hodnoty VZMR na dodávky nebo na služby na 3 000 000,- Kč a na 
stavební práce částce na 9 000 000,- Kč. 

Návrh Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu Obce Oldřichov v Hájích je v 
příloze.  

Rozprava:   

Nebyl vznesen žádný dotaz ani připomínka.  
 

USNESENÍ č. 95/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje aktualizaci Směrnice k zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu Obce Oldřichov v Hájích. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 7) LKA_smlouva o dílo_snížení energetické náročnosti budovy obecního úřadu 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
Důvodová zpráva: 
Obec projektuje rekonstrukci obecního úřadu, kdy v první fázi je navržena oprava a zateplení 
střechy, zateplení pláště budovy a výměna oken společně s dveřmi. Firma LKA bude 
zastupovat Obec při zajištění financování z operačního programu Životního prostředí 1.1.1 – 
Snížení energetické náročnosti veřejných budov a veřejné infrastruktury, 37. výzva – 
Komplexní úsporné projekty na veřejných budovách. 

Rozprava:   

J. Hodačová se ptala, jestli by byly nějaké úpravy projektu, pokud by v budově OÚ byla škola. 
J. Šťastná odpověděla, že by se musela vyměnit okna a že se k tomuto bodu dostaneme 
později.  
 

USNESENÍ č. 96/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření smlouvy o dílo pro projekt: „Snížení 
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energetické náročnosti budovy obecního úřadu“ s firmou LKA s.r.o. se sídlem: Jičínská 
226/17, 130 00 Praha 3 – Žižkov. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 8) Kollert Elektro, s.r.o._smlouva o zřízení VB_Pod Špičákem 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Obec v minulosti uzavřela budoucí smlouvu o zřízení VB služebnosti na elektrické vedení. 
Nyní je stavba dokončena a je potřeba uzavřít smlouvu o zřízení VB viz. příloha. 

Rozprava:   

Nebyl vznesen žádný dotaz ani připomínka.  
 

USNESENÍ č. 97/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene – 
služebnosti č. IV-12-4020635/VB/06 se společností Kollert Elektro, s.r.o., se sídlem 
Svárovská 108, 460 10 Liberec XXII – Horní Suchá. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
 
Bod 9) Směnná smlouva na pozemky p.č. 1023/1, 1020/3, st. 138, 2305 a 2315 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
V rámci majetkoprávního vypořádání stavby Humanizace komunikace III/2904 a chodníků 
byly dotčeny pozemky ve spoluvlastnictví bratrů Janáčkových. Podmínkou bratrů pro 
vypořádání byla směna za části obecních pozemků, čím současně dojde k narovnání 
nepravidelné hranice pozemků. Obě strany se domluvily na požadované směně v rozsahu viz. 
směnná smlouva a GP. 

Rozprava:  

J. Šťastná řekla, že tento bod už projednáváme poněkolikáté a teď se blížíme do finiše. Je 
zpracován GP, znalecký posudek a směnná smlouva. Je tam doplatek pro obec, rozdíl je cca 
40 tisíc korun. 

 

USNESENÍ č. 98/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření Směnné smlouvy s Pavlem Janáčkem, 
bytem XXX a Tomášem Janáčkem, bytem XXX na směnu pozemků p.č. 1020/5 oddělený z 
p.č. 1020/3, pozemky p.č. 1023/3 a p.č. 1023/4 oddělené z pozemku p.č. 1023/1 ve 
vlastnictví Obce za pozemky p.č. 2305, 2315 a 2320 odděleného z pozemku st.p.č. 138 ve 
spoluvlastnictví Pavla a Tomáše Janáčka, vše v k.ú. Oldřichov v Hájích. 

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 10) Smlouva o užívání obecního sálu 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
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Důvodová zpráva: 
Obec dlouhodobě propůjčuje obecní sál na různé akce. Prozatím na základě ústní dohody. 
Aby byla obec chráněna, resp. její majetek, bylo by dobré s pronajímateli uzavírat smlouvu o 
užívání sálu. Nedílnou součástí je i předávací protokol. 
Rozprava:  

J. Šťastná vysvětlila, že obec pronajímá sál Besedy i cizím subjektům a že při nedávné akci 
vznikla obci škoda. Ve smlouvě, která byla minule stažena z jednání bylo, že ten, kdo si chce 
pronajmout sál, musí mít sjednané pojištění odpovědnosti za škodu. Tento bod byl ze 
smlouvy vypuštěn.   

 

USNESENÍ č. 99/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje smlouvu o užívání obecního sálu v Oldřichově v 
Hájích. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 11) Žádost o odkup části pozemku p.č. 1993 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Manželé Bečvářovi rekonstruují dům na parcele p.č. st. 73 v k.ú. Oldřichov v Hájích. V rámci 
rekonstrukce bylo demontováno oplocení z pozemku p.č. 1993, který je ve vlastnictví obce. 
Starostka obce telefonicky vyzvala pana Bečváře, aby oplocení nově vrátil mimo obecní 
pozemek. Důvodem také bylo, že se již v minulosti zastupitelstvo vyjádřilo nesouhlasně k 
žádosti o prodej oplocené části obecního pozemku manželům Bečvářovým. Na základě 
tohoto požadavku pan Bečvář informoval starostku obce, že bude znovu žádat o odkup části 
pozemku a v případě nesouhlasu se bude svého požadavku domáhat soudní cestou, a to 
vydržením části pozemku. Následně obec obdržela písemnou žádost o odkup části pozemku 
p.č. 1993 viz. příloha. 

Rozprava:   

J. Šťastná řekla, že předchozí majitel pan Šembera letitě užíval část obecního pozemku, J. 
Tichý na jednom z předchozích jednání ZO říkal, že část pozemku, o jehož odkup má 
současný majitel pan Bečvář zájem, obec potřebuje kvůli zimní údržbě, hrne se tam sníh. P. 
Bečvář se chce domoci pozemku právem vydržení. J. Šťastná požádala o vyjádření našeho 
advokáta. Advokát se domnívá, že právo vydržení v tomto případě panu Bečvářovi neprojde. 
R. Šarapatka řekl, že místo na hrnutí sněhu máme, že jde spíš o živý plot, který brání výhledu 
při vyjíždění na hlavní silnici. Dále probíhala diskuse, co je za plotem pana Bečváře – 
pravděpodobně jímka a vodovodní šachta. Z. Uhrinová upozornila, že je potřeba řešit 
problematický výjezd. P. Martínek navrhl osadit zrcadlo. J. Šťastná řekla, že jen projekt na 
osazení zrcadla stojí 15 tisíc Kč a že spíše navrhuje se domluvit s panem Bečvářem na 
odstranění živého plotu. Z diskuse vyšla shoda prodat část pozemku p.č. 1993 v menším 
rozsahu, než požadoval pan Bečvář a požadavek na odstranění živého plotu.  

 

USNESENÍ č. 100/8/2023  
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Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje vyvěsit záměr prodat/směnit/pronajmout část 
pozemku p.č. 1993 v k.ú. Oldřichov v Hájích na základě žádosti Ing. Michala Bečváře a Dany 
Bečvářové za podmínky zajištění optimálních rozhledových poměrů a zmenšení 
požadovaného rozsahu.  

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 12) Záměr pronajmout p.č. 803/1 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Obec má ve vlastnictví pozemek p.č. 803/1 v k.ú. Oldřichov v Hájích, který aktuálně nikdo 
nemá pronajatý a nikdo jej neseká. Z tohoto důvodu navrhuji pozemek nabídnout k 
pronájmu. 
 
Rozprava:   

J. Šťastná upřesnila, o jaký pozemek se jedná, dle ÚP tam bude jednou zastávka ČD.   
 

USNESENÍ č. 101/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje zveřejnit záměr prodat/směnit/pronajmout 
pozemek p.č. 803/1 v k.ú. Oldřichov v Hájích. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 13) Uzavření smluv o zřízení služebnosti IS_zahrádkářská kolonie 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Na základě žádosti obyvatel v lokalitě zvané zahrádkářská kolonie byl vybudován vodovodní 
řad, který je na pozemcích ve vlastnictví fyzických osob. Z tohoto důvodu s nimi bude 
uzavřena smlouva o zřízení služebnosti. Úplata byla domluvena symbolická a to 500,-Kč za 
každý případ. 
 
Rozprava:   

Nebyl vznesen žádný dotaz ani připomínka.  
 

USNESENÍ č. 102/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření smluv o zřízení služebnosti IS pro 
vodovodní řad s vlastníky pozemků p.č. 976/8, 976/9, 976/10 a p.č. 976/11 v k.ú. Oldřichov 
v Hájích za cenu 500,-Kč/případ. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 14) Výkup části pozemku p.č. 252/3 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
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Důvodová zpráva: 
Majitelka pozemku p.č. 252/3 má záměr prodat část pozemku za účelem výstavby RD. 
Vzhledem k tomu, že špička pozemku ústí do rybníka, kolem kterého je možné procházet, 
navrhuji odkup této části. Do budoucna by bylo vhodné odkoupit části pozemků, které 
zasahují až do vodní plochy tak, aby byly veřejně přístupné. 
Rozprava:   

J. Šťastná řekla, že majitelka nabídla odkup i AOPK. J. Hušek vysvětlil, že AOPK nemá, jak 
takový pozemek vykoupit, protože se nejedná o pozemek pro ochranu přírody. R. Šarapatka 
navrhl oslovit i vlastníky sousedních pozemků, jestli by obci neprodali část pozemků kolem 
rybníka.  
 

USNESENÍ č. 103/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje výkup části pozemku p.č. 252/3 o velikosti cca 
100 m2 v k.ú. Oldřichov v Hájích za cenu stanovenou dle znaleckého posudku. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 15) Žádost o zřízení služebnosti VB_1911/9, 1939/10 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
Jedná se o uložení přípojky vodovodu pro RD na pozemku p.č. 1911/1 a st. 595. Ke stavbě 
bylo vydáno souhlasné stanovisko. 

Rozprava:   

J. Šťastná uvedla, že se jedná o pozemek na Filipce vedle Vrňatů a že má podmínku: smlouva 
bude uzavřena až poté, co majitelé dají komunikaci dotčenou stavbou do pořádku.  
 

USNESENÍ č. 104/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření smlouvy o zřízení služebnosti vodovodní 
přípojky do pozemků p.č. 1911/9 a p.č. 1939/10 v k.ú. Oldřichov v Hájích s následující 
podmínkou: náklady na zřízení VB nese oprávněný. Cena bude stanovena dle metodického 
vyjádření znalce Ing. Petra Parmy ze 8/2023 a smlouva bude uzavřena až po uvedení 
komunikace na pozemcích p.č. 1911/9 a p.č. 1939/10 do původního stavu před stavbou RD 
a příslušných IS. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 16) Žádost o uzavření SoSB VB_p.p.č. 561/33 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
VB s právem chůze a jízdy na pozemek p.č. 561/33 je požadováno z důvodu stavby RD na 
pozemku p.č. 561/26 v k.ú. Oldřichov v Hájích. 

Rozprava:   

Žádost na obec podal zástupce manželů Pospíšilových, jedná se o pozemek u hřbitova. Podél 
obecní komunikace je proužek, který patří obci (trvalý travní porost). Aby manželé Pospíšilovi 
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mohli postavit RD, musí přejíždět tento proužek, a potřebují tudíž VB. R. Šarapatka navrhl 
vyřešit problém změnou dotčeného pozemku, spojil by ho s cestou. Sonntágovi by museli 
řešit to samé. Navrhuje situaci řešit systémově. Je účelné zjistit u pana Tichého, proč byly 
tyto úzké samostatné pozemky vymezeny.  J. Hodačová řekla, že obec může tento pozemek 
vyjmout ze ZPF a přisloučit do komunikace. Bod byl stažen z jednání, usnesení se nepřijímá. 
 

  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření smlouvy o zřízení služebnosti stezky a 
cesty – věcné břemeno s právem chůze a jízdy na pozemku p.č. 561/33 pro pozemek p.č. 
561/26 v k.ú. Oldřichov v Hájích a pověřuje starostku obce přípravou a podpisem smlouvy. 
Věcné břemeno bude zřízeno úplatně za cenu ……………. 

   
   

 
Bod 17) Návrh změny ÚP č. 21_rozdělení žadatelů/úprava rozsahu návrhu změny a 
financování  návrhu změny ÚP_areál bývalé Panelárny a areál Ekokempu 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
V rámci pořízení změny územního plánu Oldřichov v Hájích je i návrh č. 21, který spočívá v 
přeřešení území bývalé panelárny spočívající ve zvětšení vodní plochy, plochy občanského 
vybavení – sportu a sídelní zeleně, a to na úkor zmenšení ploch pro občanskou vybavenost a 
plochy výrobní a skladování. Směrově bude upravena trasa hřebenovky (turistická trasa), 
která je vedena po spádnici velmi strmého svahu. Do jižní části bývalé panelárny jsou nově 
navrženy vodní plochy pro retenci společně s plochami zeleně. Nové vodní plochy budou o 
maximální ploše 2 000 m2.  
 
Dále bude navržen společný vjezd do areálu, podél kterého jsou parkovací plochy jak pro 
potřeby technického dvora, tak pro potřeby návštěvníků ekokempu a případné občanské 
vybavenosti v kapacitě maximálně 100 parkovacích míst. V jižní části stávající plochy výroby a 
skladování bude navržena prostorová redukce plochy ve prospěch ploch sídelní zeleně a 
ploch vodních a vodohospodářských v souvislost s požadovaným mírnějším svahováním a 
doplnění ochranného valu v místě stávajícího vjezdu. 
Nová plocha občanské vybavenosti na pozemku p.č. 210/11 o výměře 2 682 m2 bude 
navržena pro ekokemp. Jedná se o záměr na přesun stávajícího ekokempu z budovy u vjezdu 
k vodní ploše (stavby na pozemcích st. p.č. 495, 496 a 520).  
Nejedná se o jeden záměr, který na sebe nutně musí navazovat. Jedná se o dva různé záměry 
a není důvod, aby Obec byla nositelem záměru soukromého subjektu a také, aby jej 
financovala. 
 
Rozprava:  

J. Šťastná řekla, že od začátku nesouhlasí s tím, aby záměr Suchopýru byl schován pod záměr 
obce. R. Hromádka už poslal žádost na změnu ÚP sám za sebe, nemá problém s tím, aby byly 
tyto dva záměry odděleny. J. Šťastná nemá problém se záměrem Suchopýru, ale chce, aby si 
procesem změny ÚP prošla obec a Suchopýr samostatně.  
 

USNESENÍ č. 105/8/2023  
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Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje rozdělení žadatelů u návrhu změny ÚP č. 21, kdy 
zvlášť bude žadatelem Obec a zvlášť vlastník pozemku p.č. 210/11 v k.ú. Oldřichov v Hájích. 
Současně zastupitelstvo projednalo a schvaluje, aby každý z žadatelů nesl poměrnou část 
nákladů za změnu ÚP samostatně. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 18) Prezentace návrhu nového odpadového systému obce 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
  

Důvodová zpráva: 
ZO stanovilo pracovní skupinu, která se věnovala odpadovému hospodářství v obci. Tato 
skupina vypracovala návrh na úpravu odpadového hospodaření v obci, který nyní předkládá 
k připomínkám zastupitelům obce, aby mohly být zapracovány pro přípravu nových 
odpadových vyhlášek.  

Rozprava:   

J. Uhrin se ujal představení návrhu nového odpadového systému obce, uvedl, že zásadní 
změnou, kterou pracovní skupina navrhuje, je platba na čp, ne na občana. Upozornil, že 
současný motivační systém motivační není a že nově navrhovaný systém má za cíl snížit 
množství komunálního odpadu a navýšit odpad separovaný. Pro obce platí povinnost dostat 
se na 60% vytříděnosti do roku 2025. Dále se podrobně věnoval jednotlivým bodům, které 
pracovní skupina shrnula do materiálu pro zastupitele. Informace doplňovaly J. Vávrová a J. 
Šťastná.  
K. Podlipná se ptala, proč je navržena částka 1Kč/l odpadu, že je to nejvyšší možná částka. J. 
Vávrová řekla, že konkrétní částka za litr odpadu bude stanovena vyhláškou a její výše se 
bude teprve diskutovat.  
M. Hodač se ptal, jak je pamatováno na občany, kteří žijí sami. J. Šťastná řekla, že bude 
možné požádat o dar od obce, toto bude vyřizovat starostka, takže se to nebude řešit 
veřejně, aby se nikdo nemusel stydět. Bude možnost platit odpady nadvakrát.  
J. Hodačová se ptala, jestli bude nějak zaúčtován letošní rok, jestli budou moci občané 
uplatnit slevu, když se kompletně změní systém. J. Šťastná řekla, že ano, že slevu bude 
možné uplatnit. J. Vávrová doplnila, že bude potřeba přesoutěžit svozovou firmu, protože 
obec má 18 let starou smlouvu, kterou každý rok dodatkuje, a tím porušuje zákon o 
veřejných zakázkách. Cena svozu po přesoutěžení ale bohužel bude citelně vyšší.  
Dále se řešilo, že bude potřeba umožnit občanům odkládání plastů a papíru v panelárně 
kdykoli, otevírací doba nevyhovuje všem. Pro obec je důležité, aby občané vozili plasty a 
karton do sběrného místa, protože díky lisu snižujeme výrazně náklady na svoz vytříděného 
odpadu, neplatíme odvoz vzduchu. K. Podlipná navrhovala, jestli se nevyplatí vybírat tříděný 
odpad z hnízd a převézt ho do panelárny a tam slisovat.  
J. Uhrin řekl, že je potřeba se na odpad dívat stejně jako na ostatní náklady, které domácnost 
má (elektrika, voda…). J. Vávrová řekla, že se nejedná o žádné velké částky, bavíme se o cca 
130 Kč měsíčně (v případě, že domácnost skutečně třídí, vejde se pohodlně do popelnice 
60l/1x14 dní).  
Dále se řešilo, že by bylo výhodné vytříděné komodity prodávat, J. Šťastná řekla, že to 
s sebou nese velkou agendu a nároky na skladovací prostory, protože např. plasty v množství 
menším než 24 tun nikdo nevezme. Byli jsme se podívat i v obci Rynoltice, která 
nespolupracuje s žádnou svozovou společností, zajišťují si svoz odpadu sami a např. skladují 
papír ¾ roku a čekají, až bude možné ho výhodněji prodat.  
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K. Štefáček se ptal, jak budou brány byty, J. Šťastná řekla, že každý byt jako jedno č.p., ale 
případně by bylo možné se domluvit na společné popelnici.  
Dále se řešilo, jak zabránit tomu, aby nikdo neházel odpad do cizí popelnice, bude potřeba 
popelnici zamykat, což je běžné řešení.  
Podnikatele v obci je potřeba zapojit do systému, měli by mít vlastní popelnice, což už jsme 
řešili s nájemci pekařství a obchodu (mají smlouvu s FCC), ostatní podnikatelé, kteří 
produkují odpad související s jejich podnikatelskou činností by měli mít také smlouvu s FCC.  
Co se týče komunitní kompostárny, bohužel máme zatím nepotvrzené informace, že se bio 
odpad z komunitních kompostáren nebude započítávat do vytříděnosti, takže je otázka, jestli 
neupustit od komunitní kompostárny a neřešit bioodpad prostřednictvím kontejnerů od FCC.  
   
 

USNESENÍ č. 106/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh nového odpadového systému obce a 
pověřuje starostku a místostarostku přípravou příslušných vyhlášek. 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
 
Bod 19) různé 
a) Termíny jednání ZO 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
 

Důvodová zpráva: 
Starostka obce navrhla termíny veřejných zasedání zastupitelstva obce.  
Rozprava:   

USNESENÍ č. 107/8/2023  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje termíny konání veřejného zasedání 
zastupitelstva obce následovně: 
25. 9. 2023 
30. 10. 2023 
27. 11. 2023 
18.12.2023 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
b) VZ_výzva k podání nabídek „Dodavatel služeb – zajištění zimní údržby místních 
komunikací obce Oldřichov v Hájích“ 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
 

Rozprava:   

J. Šťastná řekla, že skončila smlouva na dodavatele zimní údržby. Jednali jsme s panem 
Urbanem, který navrhoval, že by přidal sypání, když bude ledovka. Pan Urban měl 
požadavky, na kterých se ale zastupitelé neshodli. Vypisujeme tedy VŘ bez sypání a s 30 
tisícovým paušálem za bdělost. Dále se v diskusi řešilo, koho ještě oslovit s VŘ.  

 

USNESENÍ č. 108/8/2023  
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ZO projednalo a schvaluje předloženou výzvu k podání nabídek: „Dodavatel služeb – 
zajištění zimní údržby místních komunikací obce Oldřichov v Hájích“. 
ZO pověřuje Janu Šťastnou administrací výběrového řízení a stanovuje hodnotící komisi 
nabídek ve složení: Jana Šťastná, Jiřina Vávrová, Radim Šarapatka 
ZO schvaluje přímé oslovení těchto firem: 
- p.Urban 
- p.Sedlák 
-            p.Šimáček 
-            p.Knespl 
-            p.Dřevínek 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
 
c) Záměr zřídit dětskou skupiny 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
 

Rozprava: 
J. Šťastná seznámila přítomné se záměrem zřídit dětskou skupinu. Vysvětlila situaci: obce 
jsou nově povinny zajistit předškolní vzdělávání pro děti od 3 let. Zároveň představila i záměr 
na zřízení malotřídní školy v budově OÚ. Společně s tímto záměrem vysvětlila, kam 
plánujeme přesunout kadeřnictví, poštu, knihovnu, obecní úřad a zázemí zaměstnanců obce. 
V diskusi se řešilo financování těchto záměrů (obec chce vypořádat podíl v ekocentru – cca 
18 mil Kč + máme další prostředky, které se neproinvestovaly), pohled KHS na budovy, které 
vlastní obec (KHS doporučila na školu právě budovu OÚ) a další. Byla zpracována i 
demografická analýza území, kterou zastupitelé dostali jen několik hodin před jednáním ZO, 
ze které vyplývá, že dětí máme a budeme mít dostatek, sousední Mníšek má problém 
s kapacitou ZŠ. Obecní budovy je nutně potřeba zrekonstruovat a zároveň se do nich vejdou 
všechny potřebné provozy. V neposlední řadě škola významně obohatí život v obci.  
 

USNESENÍ č. 109/8/2023  

ZO projednalo a schvaluje: 
- Záměr zřídit dětskou skupinu 
- Zpracování PD na objekt samoobsluhy – půdní vestavba pro dětskou skupinu a příp. 
knihovnu 
- Podání žádosti do Národního plánu obnovy na zvýšení kapacity zařízení péče o děti 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
d) Záměr rekonstrukce kuchyně restaurace Besedy společně s prostory pro poštu, 
kadeřnictví a posilovnu 
Předkládá Jana Šťastná, starostka obce 
 

Důvodová zpráva: 

USNESENÍ č. 110/8/2023  

ZO projednalo a schvaluje: 
d) Záměr rekonstrukce kuchyně restaurace Besedy společně s prostory pro poštu, 
kadeřnictví a posilovnu 
- Zadání projekčních prací 
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- realizaci vnitřních rozvodů elektro, vody, odpadů, stavební úpravy 
 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
e) žádost o příspěvek  
 
Obec obdržela žádost ZŠ a MŠ Nová Ves o finanční příspěvek na žáky z Oldřichova v Hájích. 
V Nové Vsi je aktuálně 8 dětí z Oldřichova (z celkově 49 dětí), žádají o příspěvek na vybavení 
oddělení školní družiny (10 tisíc Kč, pořídí relaxační vaky, deskové hry a další) a dále žádají 
500 Kč na žáka na pomůcky.  
 

USNESENÍ č. 111/8/2023  

ZO projednalo a schvaluje příspěvek na žáky z Oldřichova pro ZŠ a MŠ Nová Ves ve výši 14 
tisíc Kč (10 000,- Kč na vybavení nového oddělení školní družiny + příspěvek na učební 
pomůcky 500Kč/žák) 

Pro: 5 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Diskuse a závěr: 
 

• K. Podlipná se ptala na průjezdnost obce v době konání cyklistického závodu, J. 
Šťastná vysvětlila, že budou objízdné trasy, bude se jednat asi o 2 hodiny. Závody 
budou dva. J. Šťastná dále řekla, že organizátoři závodů shánějí brigádníky, jedná se o 
placenou brigádu.  

• J. Duda vyjádřil poděkování za přípravu k úvaze nad školou a školkou.  
 
 
Zapsala:    J. Vávrová   …….…………………… 
Správnost zápisu ověřili: J. Duda  …………………..…….…….. 

J. Hodačová ……..…....…………… 
Jana Šťastná 
starostka obce 

 
 


